

А.И. Шакирьянова. К ВОПРОСУ О РЕАЛИЗАЦИИ СИСТЕМЫ ЭКОНОМИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ ОРГАНИЗАЦИИ // Вестник Российского университета кооперации. 2021. № 1(43). С. 111-115.

Автор (ы) А.И. Шакирьянова.

Author(s) A.I. Shakiryanova.

Индекс УДК 338.27

Название статьи: К ВОПРОСУ О РЕАЛИЗАЦИИ СИСТЕМЫ ЭКОНОМИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ ОРГАНИЗАЦИИ

Title of the article: ASPECTS OF EXTERNAL AND INTERNAL THREATS TO THE ECONOMIC SECURITY OF THE ORGANIZATION

Ключевые слова: экономическая безопасность; уровни управления; проект; предприятие; система защиты; мониторинг угроз экономической безопасности; нейтрализация угроз.

Keywords: economic security; management levels; project; enterprise; security system; monitoring of threats to economic security; threat neutralization.

Аннотация: Рассматриваются теоретические аспекты реализации системы экономической безопасности организации, определены основные элементы реализации системы экономической безопасности организации. Обозначены задачи, способствующие решению цели по реализации системы экономической безопасности организации. Утверждается, что реализация постоянной системы отслеживания и мониторинга всех потенциальных угроз экономической безопасности бизнеса должна быть результатом работы всех звеньев организации. Выделены процессные элементы, способствующие внедрению системы безопасности, а также приведены тактические мероприятия, способствующие решению задач по реализации системы экономической безопасности. На взгляд автора, актуально рассмотрение внутренних угроз экономической безопасности предприятия. Подчеркивается, что реализуемая система экономической безопасности организации должна постоянно обновляться и модернизироваться, что позволит обеспечить финансовую устойчивость и перспективное развитие в условиях рыночной экономики.

Annotation: The article discusses the theoretical aspects of the implementation of the economic security system of the organization, defines the main elements of the implementation of the economic security system of the organization. The tasks that contribute to the achievement of the goal of implementing the organization's economic security system are outlined. The implementation of a permanent system for tracking and monitoring all potential threats to the economic security of the business should be the result of the work of all parts of the organization. The process elements that contribute to the implementation of the security system are highlighted, as well as tactical measures that contribute to the solution of tasks for the implementation of the economic security system. In the author's opinion, the consideration of internal threats to the economic security of the enterprise is relevant. It is emphasized that the implemented system of economic security of the organization should be constantly updated and modernized, which will ensure financial stability and long-term development in a market economy.

Контактные данные авторов: **ШАКИРЬЯНОВА Алсу Илдаровна** – кандидат экономических наук, доцент кафедры бухгалтерского учета и финансов. Казанский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Казань. E-mail: alsu.shakiryanova@yandex.ru.

Contact details of the authors: **SHAKIRYANOVA, Alsu Ildarovna** – Candidate of Economics, Associate Professor of the Department of Accounting and Finance. Kazan Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Kazan. E-mail: alsu.shakiryanova@yandex.ru.

Страницы. 111-115.